

# CoOOH 的包覆及其性质研究

唐致远<sup>1</sup>, 许峥嵘<sup>1</sup>, 荣 强<sup>1</sup>, 王 岩<sup>1</sup>, 耿鸣明<sup>2</sup>

(1. 天津大学化工学院应用化学系, 天津 300072; 2. 天津和平海湾集团有限公司, 天津 300384)

**摘要:** 介绍了一种 CoOOH 的新包覆工艺, 对在球形石墨表面进行包覆 CoOOH 的电化学性质进行了测试和研究。研究结果表明: 该方法得到的 CoOOH, 其中钴的价态更高, 具有更好的导电性能。使用该工艺包覆的球形 Ni(OH)<sub>2</sub> 作正极活性物质进行的测试表明: 此种工艺在提高利用率、减少电池化成步骤等方面有应用价值。

**关键词:** MH/Ni 电池; CoOOH; 包覆; 石墨; Ni(OH)<sub>2</sub>

中图分类号: TM912.2 文献标识码: A 文章编号: 1001-1579(2004)02-0096-03

## Characteristics of chemically synthesized CoOOH

TANG Zhi-yuan<sup>1</sup>, XU Zheng-rong<sup>1</sup>, RONG Qiang<sup>1</sup>, WANG Yan<sup>1</sup>, GENG Ming-ming<sup>2</sup>

(1. School of Chemical Engineering and Technology, Tianjin University, Tianjin 300072, China;

2. Tianjin Peace Bay Power Sources Group Co., Ltd., Tianjin 300384, China)

**Abstract:** The cobalt oxyhydroxide had been chemically coated on the surface of the graphite powder and the electrochemical property of CoOOH-coated graphite had been evaluated. The chemically synthesized CoOOH showed a high conductivity because of high oxidation state of cobalt. The CoOOH-coated spherical Ni(OH)<sub>2</sub> showed a higher active material utilization in comparison with the regular CoOOH-coated spherical nickel hydroxide.

**Key words:** Ni/MH battery; CoOOH; coating; graphite; Ni(OH)<sub>2</sub>

电池杂志

BATTERY BIMONTHLY